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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Annyira önellátóak vagyunk, hogy Magyarország 
élőmarha-importja 29%-kal nőtt. Hogyan történhetett ez meg?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrarszektor.hu oldalon megjelent „Rengeteg import marha áramlik Magyarországra: nincs elég
hazai„ című cikk a szarvasmarha piacon bekövetkezett változásokról ír:

„2023  január-novemberében  a  szarvasmarha  vágása  élősúlyban  kifejezve  csaknem  10%-kal
csökkent  Magyarországon  az  előző  év  hasonló  időszakához  képest.  Az  összes  vágás  több  mint
kétharmadát adó tehenek vágása 10%-kal, a bikáké 12%-kal volt kevesebb, az üszőké 5%-kal nőtt
ugyanebben  az  összehasonlításban  -  derült  ki  az  Agrárközgazdasági  Intézet  (AKI)  legfrissebb
jelentéséből.  A KSH adatai  alapján Magyarország élőmarha-exportja  2023 január-októberében
14%-kal maradt el a 2022 azonos időszakitól. A főbb partnerek Horvátország, Ausztria, Koszovó,
Törökország  és  Olaszország  voltak.  Magyarország  élőmarha-importja  29%-kal  nőtt.  Az  élő
szarvasmarha  több  mint  fele  Dániából,  Ausztriából  és  Németországból  származott.  A
marhahúsexport  mennyisége  17%-kal,  értéke  pedig  19%-kal  csökkent,  ugyanakkor  a
marhahúsimport volumene 13%-kal, értéke pedig 5%-kal esett vissza a megfigyelt periódusban.

Tavaly a hazai szarvasmarha állomány 3%-kal csökkent az előző évhez képest. Tovább nehezíti az
ágazat helyzetét, hogy a húsmarhatartóknál a támogatási kérelmek nagy arányú visszautasítása és
a  kirótt  szankciók  ugyanakkor  túl  sokaknak  okoztak  súlyos  bevétel  kiesést.  A  folyton  növekvő
adminisztrációs teher és az új támogatási rendszer hibái miatt azonban attól lehet tartani, hogy
még több kistermelő fogja feladni a marhatartást.”

 

Kérdezem Önt:



Annyira  önellátóak  vagyunk,  hogy  Magyarország  élőmarha-importja  29%-kal  nőtt.  Hogyan
történhetett ez meg?

 

Budapest, 2024. január 19.
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